
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr LIV/09

z LIV-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 15 grudnia 
2009 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 14,40 a zakończono o godz. 16,30.

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych.
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
- Sekretarz Miasta                                 -  Katarzyna Kaniewska
-  Kier. Ref. Biura Rady                        -Dariusz Sobaszkiewicz

Zatwierdzony porządek obrad:
   1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4.  Przyjęcie protokołu z  LIII-ciej sesji Rady Miejskiej.
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
    Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu  
    gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2009 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu 
    przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności gruntów będących w 
    użytkowaniu wieczystym  Spółdzielni Mieszkaniowej w Nowym Mieście Lubawskim 
9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
10. Zakończenie sesji.

Przebieg posiedzenia:

Ad. pkt. 1
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –Andrzej Nadolski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, 
a więc obrady są prawomocne.  

Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego –
A. Strausa, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego- A. Strausa na sekretarza 
obrad.



Ad. pkt. 3
Rada Miejska nie wprowadziła  zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad.

Ad. pkt. 4
Protokół z LIII-ciej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura Rady 
Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji –K. Wysokińska oraz pozostali radni nie zgłosili 
uwag  do protokołu. Protokół z   LIII-ciej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską 
przyjęty  jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu.
Radny – B. Cieplak
Zapytał o cenę za bezprzetargową formę dzierżawy nieruchomości gruntowych określonych 
w zarządzeniu Burmistrza Miasta z dnia 2 grudnia 2009 r.

Ponadto Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska przedstawiła informację w zakresie bieżącej 
działalności Burmistrza Miasta dot. podpisania w dniu jutrzejszym  umowy na realizację 
drogi gminnej Gdyńska-Kwiatowa- Cicha, co będzie dawało szanse na ogłoszenie przetargu. 
Myślę, że będziemy przygotowani  do inwestycji na m-c IV-V przyszłego roku.
Następnie Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska zapoznała z treścią pisma  firmy „Marud” 
realizującej inwestycję przy ul. 3 Maja- Kościuszki, wystosowanego przez firmę do p. Herbert 
do wiadomości Burmistrz Miasta dot. wpisu w Tygodniku Internetowym Nowe Miasto 
Lubawskie. Następnie stwierdziła, że w dniu 30.11. br. p. Herbert dokonała wpisu zgodnie z 
sugestiami firmy „Marud”. Sprawa się niejako zakończyła. Natomiast nie zakończyła się 
sprawa, która mnie bezpośrednio dotyczy, bo na tejże stronie internetowej są zdjęcia mojej 
posesji. Tutaj  miałabym do p. Herbert prośbę, co sfinalizowałam też stosownym wpisem 
nakazującym p. Herbert usunięcie zdjęć mojej posesji ze strony internetowej. W przeciwnym 
wypadku będę wnioskowała z powództwa cywilnego o założenie sprawy. Ja naprawdę nie 
chciałabym w takim klimacie pracować, bo to nie służy ani dobru miasta, ani dobremu 
wizerunkowi, ani też mojej osobie, która w tym momencie nie była w komfortowej sytuacji.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski
W piśmie  stwierdzono, że informacje p. Herbert zaczerpnęła od radnego. Może ten radny 
przyznałby się do błędu i pochylił czoła, bo tu chodzi o radnego nie radną , że udzielił 
informacji niesprawdzonej, nieprawdziwej. 
Radny – M. Deja
Chciałbym, żeby p. Burmistrz zacytowała ten  fragment, bo  mnie się wydaje, ze tam nie ma 
stwierdzenia, że radny powiedział, że zostało to sprzedane poza placami radnych
Burmistrz – A. Kopiczyńska 
Zacytowała fragment.
Radny – M. Deja
Radny tylko przyznał, że nic nie wie. Skąd miał wiedzieć skoro takiego faktu nie było.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski
Kol. radny nie chwytajmy się pewnych niuansów słownych.
Radny – M. Deja
p. przewodniczący mówi, ze ktoś się do czegoś przyznał.



Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski
Jeżeli ktoś z kimś rozmawiał i p. Herbert powołuje się na rozmowę z radnym to chyba coś jest 
na rzeczy w tym wszystkim.
Radny – M. Deja
Ale radny przyznał, że nic o tym nie wie.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski
Radny jeżeli nic nie wiedział to jest źródło, jest Burmistrz, jest Urząd. Informuje się, pyta i 
dopiero podejmuje jakieś działania.
Radny – M. Deja
Abstrahując od tego zdania co p. przewodniczący mówił bardzo cieszę się, że takie pismo 
powstało tylko dziwi mnie fakt, że p. Burmistrz czyta to bardzo ładnie, emocjonalnie, tylko 
dlaczego wcześniej nie było reakcji np. ze strony p. Burmistrz albo np. p. Przewodniczącego 
w obronie dobrego imienia Rady, naszego miasta i władz. Prezes firmy mówi, że występuje 
tam szkalowanie władzy, że jest zdumiony, że władze administracyjne tolerują taki stan 
rzeczy. Dlaczego my to tolerowaliśmy? Dlaczego jakaś prywatna firma musi stawać w 
obronie  dobrego imienia miasta?
Burmistrz – A. Kopiczyńska
Ja myślę, że to jest pytanie również do radnych, przepraszam.
Radny – M. Deja
Radny nie jest organem.
Rada Miejska przyjęła informację i sprawozdanie.

Ad.pkt.6
Radni zgłosili interpelacje i wnioski w sprawie:
Radny – A. Straus
-  co  p.  Burmistrz  zamierza  zrobić  w  sprawie  bezpieczeństwa  obywateli  miasta  wobec 
ukazanych informacji w programie telewizyjnym n)t. naszej policji?,
- proszę Komendanta Powiatowego Policji o przedstawienie szczegółów odnośnie tego co się 
dzieje obecnie w policji? Jakie wyciągnięto konsekwencje wobec rzekomych pobić?,
- dlaczego został zamknięty „Orlik”?
Radny – B. Cieplak
- kiedy zostanie oddana do użytku kładka przez rzekę Drwęcę?,
- jak wygląda rozstrzygnięcie sprawy, związanej z wywozem sprzętu z magazynów przy ul. 
Jagiellońskiej ?
Radna – M. Czernysz
- spowodowania wykonania remontu chodnika przy ul. Żwirki Wigury. Do kogo należy 
remont?
Burmistrz – A. Kopiczyńska
Do powiatu.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski
Myślę, że wskazane byłoby wysłanie pisma do Zarządu Dróg Powiatowych.

Ad. pkt. 7
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji –J. 
Oelberg.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Nowe  Miasto Lubawskie na 2009 r.



 Rada Miejska jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LIV/256/09 – stanowi zał. nr 4 do protokołu.

Ad. pkt. 8
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  od  opłaty  z  tytułu  przekształcenia  prawa 
użytkowania wieczystego w prawo własności gruntów będących w użytkowaniu wieczystym 
Spółdzielni Mieszkaniowej w Nowym Mieście Lubawskim.                 
Wprowadzenia do projektu uchwały dokonała Sekretarz Miasta – K. Kaniewska.

W wyniku dyskusji radni zgłosili propozycje udzielenia bonifikaty:
Radny – M. Deja
50%.
Radny – A. Kłosowski
20%.
Radny – J. Oelberg
20%.
      Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie wniosek radnego 
M. Dei w sprawie udzielenia 50% bonifikaty, który został odrzucony przy 5 głosach „za” i 8 
przeciwnych.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski stwierdził, ze w projekcie uchwały pozostaje 
20% bonifikata.
 Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu 
przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności gruntów będących w 
użytkowaniu wieczystym  Spółdzielni Mieszkaniowej w Nowym Mieście Lubawskim 
Rada Miejska przy 8 głosach „za” i 5 przeciwnych ( przy 13 radnych biorących udział w 
głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LIV/257/09 – stanowi zał. nr 5 do protokołu.

Ad. pkt. 9
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzielili:
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
- oddanie do użytku kładki przez rz. Drwęcę nie nastąpi najprawdopodobniej wcześniej niż 
ok. 15.01.2010 r. po skompletowaniu wszystkich dokumentów związanych z pozwoleniem na 
użytkowanie, odbiorem technicznym, bhp.,
- odnośnie interpelacji dot. policji wiąże się to z wystąpieniem byłego wiceburmistrza Blanka. 
Burmistrz  Miasta odczytała treść wystąpienia w tej sprawie, które w odpowiedzi ma ukazać 
się w Gazecie Nowomiejskiej.
p.o. Komendanta Powiatowego Policji – M. Wójcik
odnośnie pytania radnego każdy kto oglądał program w TV ma prawo oceniać prace policji 
źle. Te programy, wątki nie mogą mieć wpływu na pracę policji w dalszym ciągu. To, że 
znalazłem się od 20.11.br. w KPP w Nowym Mieście jest efektem tych programów. Nie mam 
żadnych podstaw do oceny zdarzeń. Nie miałem już dostępu do większości materiałów, które 
zostały przekazane do Prokuratury w Gdańsku, która  przejęła wszystkie sprawy stare i nowe i 
ona oceni cały materiał. Pracuję od 20.11.br. Mieszkam pod Olsztynem. Zgodziłem się na 
pracę nie po to, żeby tolerować ewentualne naganne zachowanie policjantów. Nie możemy 
oceniać pracy policji na kanwie tamtych zdarzeń. Liczę na to, że to Prokuratura wyjaśni. Nie 
mam prawa ani wiedzy, aby oceniać policjantów. Zapewniam, że policja w naszym mieście 
pracuje dobrze. Jeżeli do mnie dotrą informacje, że którykolwiek policjant łamie prawo, to 



przyzwolenia na to nie ma. Mam sygnały, które przyszły drogą internetową. To co pokazano 
to jest niedopuszczalne. Jeżeli któregoś policjanta mundur krępuje, to nie ma miejsca w 
policji. Za jakiś czas będziecie mnie bardziej skrupulatnie rozliczać. Jeżeli ktoś zgłosi 
problem to ja się tym problemem zajmę. Tu padły ostre słowa. Jakie zapadły decyzje i co 
mam zamiar zrobić?. Nie mam materiałów , bo zdążyły być zabrane do Prokuratury w 
Gdańsku. Spotykam się z Burmistrzem, Starostą. Chcę być na każdej sesji przynajmniej na 
początku,  żeby policja pracowała lepiej. Obiecuję, ze postaram się zdiagnozować i ocenić 
policjantów, ale muszę mieć trochę czasu. Muszę sprawdzić jak policjanci pracują ze 
sobą. Problem powstał dużo wcześniej. Być może od złego podziału zadań. Nie oczekujcie 
państwo, że od pierwszego miesiąca będę dokonywał zmian. Na to przyjdzie czas. Jeżeli 
będzie taka potrzeba, to będę ich dokonywał, ale za jakiś czas. Będę się starał to robić jak 
tylko mogę obiektywnie.  Sesja to jest najlepsze miejsce do spotkań i wymiany poglądów. 
Komendant Wojewódzki  delegował mnie od 20.11. br. do czasu ogłoszenia konkursu. Jeżeli 
będzie konkurs to w nim wystartuję.
 Następnie p.o. Komendanta Powiatowego Policji – Mieczysław Wójcik przedstawił swoją 
sylwetkę wraz z przebiegiem pracy zawodowej.
 Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  podziękował p.o. Komendantowi 
Powiatowemu Policji za przedstawione informacje o przebiegu pracy zawodowej, sytuacji 
osobistej i rodzinnej życząc pomyślności i jak najdłuższej  pracy  w Komendzie Powiatowej 
Policji w Nowym Mieście Lubawskim.  
Sekretarz Miasta K. Kaniewska
- umowa została za porozumieniem stron rozwiązana z dniem 31.12. br. i będzie ogłoszony 
przetarg na dzierżawę tej nieruchomości,
- jeżeli chodzi o sprawę dot. podejrzenia wywozu materiałów z terenu  MMI sprawa jest w 
dalszym ciągu badana. Z informacji przekazanych przez przedstawiciela firmy wynika, że nie 
doszło tam do żadnych nadużyć. Czekamy na wszystkie niezbędne dokumenty w tej sprawie.
- odnośnie „Orlika” jego budowa była przy udziale środków zewnętrznych. Także jeżeli 
chodzi o opiekę nad tym obiektem korzystamy z dofinansowania ministerstwa i zatrudniamy 
na tym obiekcie animatorów sportu. Zgodnie z umową z ministerstwem  od listopada do 
końca marca z uwagi na przerwę zimową obiekt jest nieczynny.,
- odnośnie dzierżawy, z tego co pamiętam, w jednej pozycji było 254 zł., a w drugiej 208,46 
zł. Wynika to z kontynuacji umowy i waloryzacji,
-Żwirki Wigury  jest drogą należącą do powiatu i jak wcześniej było powiedziane, że 
zwrócimy się do p. Starosty o zainteresowanie się tą sprawą,
 Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski zapoznał Radę z pismem 
mieszkańców budynku nr 13 przy ul. Tysiąclecia z dnia 11.12.2009 r. w sprawie zmiany 
załącznika do uchwały nr VIII/39/07 z dnia 23 kwietnia 2007 r. w sprawie określenia zasad 
gospodarowania nieruchomościami Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie , które 
zostanie przekazane Komisji Rozwoju Gospodarczego celem zaopiniowania.

Ad. pkt. 10
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej –
A. Nadolski zamknął obrady LIV-tej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej

Adam Straus                                                                    Andrzej Nadolski 
                                                                                                       




